



# 澳門大學學生會

Associação de Estudantes da Universidade de Macau  
*University of Macau Students' Union*

## 澳門大學學生會 第 6/2018 號選舉委員會通告 公佈選舉委員會決議

澳門大學學生會選舉委員會（以下簡稱為「本會」）根據澳門大學學生會第 1/2018 號內部規章《領導機關選舉制度》第二十七條第三款的規定，公佈對被提名組別進行可接納性審查後的決定。

本會經電話抽樣檢查、分析所有證據及當事人之解釋後，認定以下事實及相關情節：

本屆選舉多個被提名組別在提名期間內向會員爭取提名時，出現多次未有向提名人作出適當說明的情況，以致提名人在未有足夠了解之情況下簽署提名表。提名之本意應為參選組別向會員闡述該組別之參選理念，而會員則以簽名形式成為該組別之提名人以示支持。若提名人在未有足夠認識的情況下簽署提名表，實屬違反提名之本意。但考慮到實際操作上並不可能使所有提名人清楚知悉及記清提名內容，本會因此亦給予合理的誤差值。

審查方式：本會委員以電話訪問形式，隨機抽查各參選組別遞交之提名表中總提名人數的百分之二十（20%），且須準確地回答以下三條問題：

一. 是否有幫助本屆提名組別提名？

二. 該學生學生證編號/學生姓名？

三. 是否知道所簽署提名所屬領導機關及組別名稱？（如忘記組別名稱將會問侯選人名字）  
答錯處理：

第一題答否：取消該名提名人，如提名人取消後提名率不足以 2% 將會取消該遴選組別參選資格

答錯第二或第三問題：當不合格處理

根據《領導機關選舉制度》第三十一條第四款之規定對相關組別給予處分。本會根據同一規章內第七十四條第四款第（六）項，再按照提名審查中不同組別的提名不合格率，對有關組別作出相應之處分。對於符合資格參選的要求準則為隨機抽查的百分之二十（20%）的提名人數中正確率超過百分之七十（70%）則視為符合資格參選，若正確率低於百分之四十（40%）則



# 澳門大學學生會

Associação de Estudantes da Universidade de Macau  
*University of Macau Students' Union*

被取消參選資格。若正確率低於百分之七十（70%）但高於百分之四十（40%）則會有相對應之比例的懲罰，詳細如下：

百分之六十至百分之七十(60%-70%)	扣除應得之宣傳津貼百分之二十(20%)
百分之五十至百分之六十(50%-60%)	扣除應得之宣傳津貼百分之三十五(35%)
百分之四十至百分之五十(40%-50%)	扣除應得之宣傳津貼百分之五十(50%)

就上述有關提名審查之事宜，作出之處分如下：

**會員大會主席團及理事會參選組別凝雋閣 Coalesce**，接獲提名為二百三十七名，當中有二百一十七名為合規格提名，審查結果合格率为百分之八十六點零五（86.05%），合符資格參選並不給予任何懲罰；

**監事會參選組別致一閣 Zhi Yi Ge**，接獲提名為二百一十七名，當中有二百一十二名為合規格提名，審查結果合格率为百分之四十點四八（40.48%），合符資格參選但扣減應得之宣傳津貼百分之五十（50%）；

就上述所作出的處分，根據《領導機關選舉制度》第九十一條之規定，通知各利害關係人，且得在作出決定後一日內向澳門大學學生會常務委員會提出上訴。

特此通告



第二十一屆澳門大學學生會  
選舉委員會  
主席

蕭正弘

二零一八年九月二十四日



# 澳門大學學生會

Associação de Estudantes da Universidade de Macau  
*University of Macau Students' Union*

University of Macau Students' Union  
Notice of Election Committee No. 6/2018

## **Announcement of the Resolution of the Election Committee**

According to the No. 1/2018 Internal Regulations of “Electoral System of Management Board”, the third paragraph of Article 27, the Election Committee of University of Macau Students' Union (hereafter referred to as «our committee») announces the decisions made on the nominated groups after the review of admissibility.

After the sampling inspections via telephone by our committee, the evaluation on the evidences and the explanation of the nominated groups. Considering the following facts and related circumstances:

The nominators have signed up the nomination forms without enough understanding due to the lack of appropriate and clear information which should be provided by the nominated groups. The intention of nomination is to ensure each nominated group to present their election concepts to the members, thus to gain the members' support by being their nominators. If the nominators signed up the nomination form without enough understanding, it is a violation to the essence of nomination. After considering the difficulty in practice in ensure that all the nominators remember and understand clearly all these information, our committee permits a reasonable range of deviation.

Way of Review: Twenty percent (20%) of the nominators have been selected from each group to sample via telephone and the questions below should be answered by them accurately:

1. Have you ever signed up as a nominator for any nomination groups of the Election of University of Macau Students' Union?
2. Verify your name/ student number?
3. Do you know which management board are you nominating and the name of the nominated group?( If you forgot the name of the nominated group, you can answer who you nominate for.)

Conclusion:

If the answer of question 1 is “no”: cancel the related nominator.

If question 2 or 3 answering wrong, the related nomination fail.



# 澳門大學學生會

Associação de Estudantes da Universidade de Macau  
*University of Macau Students' Union*

According to the No. 1/2018 Internal Regulations of “Electoral System of Management Board”, the fourth paragraph of Article 27, relevant groups will be punished. Besides, according to the same system No.(6) of the fourth paragraph of Article 74, basing on the failing rate of different groups, a relevant punishment will be given. By random selection of twenty percent (20%) of the nominators of each group, over seventy percent (70%) of the passing rate is to be considered eligible for election; moreover, passing rate less than forty percent (40%) will be disqualified. If the passing rate is between forty percent (40%) and seventy percent (70%), there will be a corresponding proportion of punishment, as following:

Sixty to seventy percent (60% - 70%) Deduct twenty percent (20%) from the appropriate election subsidy.

Fifty to sixty percent (50% - 60%) Deduct thirty-five percent (35%) from the appropriate election subsidy.

Forty to fifty percent (40% - 50%) Deduct fifty percent (50%) from the appropriate election subsidy.

From the above inspection of nomination, the punishment will be given as the details shown below:

**Candidate of the Election of the Presidium of General Assembly and the Board of Directors, 凝**

**雋閣 Coalesce;** The receiving nominations are two hundred and thirty-seven. After verified the nominations, two hundred and seventeen of them are qualified, the passing rate is eighty six point zero five percentage (86.05%), considered as eligible for election without any punishment.

**Candidate of the Election of Supervisory Board, 致一閣 Zhi Yi Ge;** The receiving nominations

are two hundred and seventeen. After verified the nominations, two hundred and twelve of them are qualified, the passing rate is forty point four eight percentage (40.48%), considered as eligible for election and the appropriate election subsidy will be also deducted by fifty percent (50%).



# 澳門大學學生會

Associação de Estudantes da Universidade de Macau  
*University of Macau Students' Union*

For the above punishment, according to the No. 1/2018 Internal Regulations of “Electoral System of Management Board” Article 91, all the privies may submit an appeal to the Standing Committee within one day after the decision is made by our committee.



Chairman of 21<sup>st</sup> Election Committee of  
UMSU

SIO Cheng Wang

24/09/2018

The Chinese version shall prevail.